AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name BUTENKO DMITRIJ BORISOVICH

2. Rank Lt. Colonel of engineer corps

3. Position and unit The chief engineer of 116 mobile armour mechanics

repair plant

is recommended for order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

4. Birth year 1912

5. Nationality Ukrainian

6. Party membership VKP(b) member

7. Participation in the civil war and later Since June 1941 in defence of USSR, in Patriotic war

8. Wounds and contusions One contusion and one light wound

9. In Red Army service since 1934-1937 and since 1941

10. Drafted by which induction station Molotovskij district military commissariat, Kiev city.

11. Previous awards Order "Patriotic war II class" and order "Red Star"

12. Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Executing the special task given by the Commander of the armoured and motorised troops, chief engineer of the 116 mobile armour mechanics repair plant conducted exceptionally extensive work for organisation of spare parts manufacturing on the Silesian territory and utilising the local supplies and production facilities.

During the last 2 months, comrade BUTENKO organised production of critically scares spare parts: tracks for T-34 tanks, track pins for all tank types, bold bearings with a spindle for the leading wheels, gearwheels for the main transmission shifter boxes, and the others. This accelerated the victory over the enemy by ensuring the tanks could be repaired and returned for combat operations in a timely fashion. The work conducted by comrade BUTENKO significantly eased the burden over the Soviet economy for the spare part deliveries and reduced the amount of the freight transported over the railway lines.

Comrade BUTENKO deserves state award order "PATRIOTIC WAR I CLASS".

Head of the technical service of the armoured and motorised troops of the 1 Ukrainian front

17 May 1945 Major signature /TARASENKO/

EGORKA

Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Deputy commander responsible for the repair service and supplies of the armoured and motorised troops of the 1 Ukrainian front

Mj. General of engineering armoured corps signature /ORLOVSKY/
17 May 1945

Conclusion of Army Military Council

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Chief of Staff of the armoured and motorised troops of the 1 Ukrainian front Mj. General of armour corps signature /STOGNIJ/

" "June 1945

Conclusion of the award commission

He deserves order "PATRIOTIC WAR I CLASS"

Commander of the armoured and motorised troops of the 1 Ukrainian front Col. General of armour corps signature /NOVIKOV/

19 May 1945

Award record



	HAPPAURON JUICT
. 1.	TOMINA, MAR IN OTHER DO TO WILLIAM REMINISTRATION OF SALESBURY
	ЗВЕНИЕ инэполор - regnoinologia 3 Должность, часть 116 ЛУМРЗ
	Adalahan Monedan Balana
4	Представляется к провишеньство смый возрога средом, Ой сметвенда у война Тейвеней
4	Род рождения <u>1911</u> 5 Национальность <u>Мероници</u> Наргийность <u>мы вка в 7. Участие в гражданской войне, последующих </u>
	наргииность <u>ослучает в гражданской войне, последующих</u> боевых действиях по защите СССР и отечественной войне /где, когда/
	Q Woold 19412.
8	Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне Какандая и зазмое важные
9	С какого времени в Красной Армии (1934 г. и 1934 г. и 1941 г. 10 Каким РВК
440	House House Harrow (20 House Charles Charles Con 1 Con
11.	чем ранее награниен /ва какие отличия/ орого Отеленоворого война н отпольной и рассови и Москов Завой
12	Постоянный домашний адрес представияемого к награждению и адрес его
	COMP.
=====	
	1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг
	Главный инженер 116 ПТАРЗ тов. БУТЕНКО выполняя специальное
	* задание Командующего БГ и MB, по изготовлению запасных частей В Си-
	левии используя местную сырьевую и промышенную базу, проделал иск-
	лючительно больщую работу.
	За последние 2 м-ца тов. БУТЬКО было органивовано производство
	остродијицитных деталей: траки танка Т-34, пальцы траков всех танков,
	ролик с осью ведущего колеса, пестерни КПП и др. что обеспечивало
	своевременное восстановление танков, ввод их в строй и ускоряло побе-
	ду над врагом. Проделанная тов. БУТЫКО работа так-же значительно
	освободила танковую промышленность СССР от поставки запчастей фронту
The state of	и сократила перевозки по ж д
	Тов БУТЕНКО достоин представления к правительственной награде
	орденом "ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОГНА 1-й СТЕПЕНИ".
	HAY OTA MID BE M MB
1818	1-ro ykpaniekoro opohra - nako
	Mañop - maj ~ /TAPA CELEKO/
	КОМАНДИР /Начельник/
11/1	
17	" <u>mad</u> 1945r.

ACTORN ADDRESS DE LA
Accrome Harparaehus opashom otevectbehhoa boahe herboa ctement. Accrome Harparaehus opashom otevectbehhoa boahe herboa ctement. Hayan ehink mtaba et u mb 1 vkrahisokolo grohta " mar dagr " " mar dagr " " mar dagr " " mar dagr " Accrome Harparaehus opashom otevectbehhoa boahe herboa ctement. Januarehus komaharaeho et u mb grohta Joctone Harparaehus opashom otevectbehhoa boahe herboa ctement. Nomaharaehus et u mb 1 vkrahisokolo grohta
Account Harparaehus opashom otevectberhoa board reproaction Account Harparaehus opashom otevectberhoa board reproaction Account Harparaehus opashom otevectberhoa board reproaction Havan enink myaba et m mb I vikanisokolo grohta " mas dagr " mas dagr " sakunderum harparaehus opashom otevectberhoa board reproaction 3akunderum komanaehus fo et m mb grohta Account harparaehus opashom otevectberhoa board reproaction. Nomanahusama et m mb I vikanisokolo grohta Representation homo et min tyb " mas dagr. CIMETRA O HAIPARIEHUM CIMETRA O HAIPARIEHUM
Гонерел-малор инж тене службы. Достоин награждения орланом отвусстванно водна первод стапана. Начальным штава вт и мв 1 у кгального сронта ганерал на гр т/в " " мая р 45г. Заклачения командующь го вт и мв гронта достоин награждения орланом отвусстваннол водна парвод стапана. Командующа вт и мв 1 у крале кого сронта генерал ножковых т/в и мея р 45г. Стметка о награждения стметка о награждения
Гонерел-май ор инж тене службы. Достоин награждения орленом отвусстванно водна порво стапана. Начальным штаба вт и мв 1 у кгального сронта ганерал на гр т/в " " мая рабг. Заклачения орленом отвусственно водна первод стальна. Достоин награждения орленом отвусственно водна первод стальна. Командуация вт и мв 1 украле кого сронта генерал ножковых т/в мея рабг. Стметка о награждения стметка о награждения
Достоин награждения орденом ОТЕЧЕСТВЕННО ВОДНЕ ПЕРВОД СТЕДЕНИ. Начал вник штаба ет и мв Т у кралистого дропта " мая Фабг. Закличение награждения орденом ОТЕЧЕСТВЕННО ВОДНЕ ПЕРВОД СТЕДЕНА. Достоин награждения орденом ОТЕЧЕСТВЕННО ВОДНЕ ПЕРВОД СТЕДЕНА. КОМАНДУШИЛ ЕТ и мв Т укралистого дропта Гедерал - Полковник Т/в " мая 1945г. ОТМЕТКА О НАГРАЖДЕНИЯ ОТМЕТКА О НАГРАЖДЕНИЯ
Достоин награждения орденом отвудственно, во для первод степена. Начальной подерента генерал на ОР т/в " мая 245г. Заключение командующего вт и мв стоита достоин награждения орденом отвудственнод водны первод степена. командующил вт и мв 1 украинокого стоита генерал нолковым т/в генерал нолковым т/в имея 245г.
TYRAMOROPO GPORTA CHOPAL MA OP T/B " " MAR 945T SAKADUCHUM HAIPAN ON KOMOCOM HKO SAKADUCHUM KOMAHANDAR PO BT M MB CPOHTA JOCTOM HAIPAMAHM OPREHOM OTEUETBEHHOA BOAHM HAIBOA OTATEHM. KOMAHANDAMA ET M MB TYRAMOROPO GPOHTA PEHEPAN-HOMOB MIK T/B W MAR 1945T. CIMATKA O HAIPAMIEHMM CIMATKA O HAIPAMIEHMM
BARDAPENE HAPPARON ROMOCH HAO SAKDAPENE KOMANAYADA TO BY N MB POHTA LOCTONH HAPPARAHUN ODDEHOM OTEVECTBEHHOM BOMHA HAPBOM CTEMENTAL HOMANAYADANA BY N MB 1 VERAMOROTO POHTA PENERAL-HOMKOBHUK T/B MAR 1945T. CIMETKA O HAPPARAJENIM CIMETKA O HAPPARAJENIM
HOTOUR HEIDENHAM OF HER OPHERON OTEMESTERHOM BOMEN HERBOM CTATERIA. ROMARINOMMA ET N ME 1 VRPANICKOTO OFFORTA PERISPAN-HONKOBEMIK T/B WAS 1945F. COMMETKA O HAITPANTIERIN COMMETTA O HAITPANTIERIN
HOMAHAYAMAN BT N MB 1 YRPANIO ROTO APONTA TEHERAL-HOMROBIMET /B - W. MER 1945F. TERMINION ON THE COUNTY OF THE C
HOMAHAYAMAN BT N MB 1 YRPANIO ROTO APONTA TEHERAL-HOMROBIMET /B - W. MER 1945F. TERMINION ON THE COUNTY OF THE C
The state of the s
The state of the s
portion or or a the continue devices, reconfined LEI man, was a chombles not seed of the continue of the conti
portion or or a the continue devices, reconfined LEI man, was a chombles not seed of the continue of the conti
portion or or a the continue devices, reconfined LEI man, was a chombles not seed of the continue of the conti
orden enterior, it je par d'air faut (faut (faut pa de la principal de la principal de de de de la principal de de de de la principal de la pr
orantuminado orante anologo un parte dos anologos y porte de entre
vana (* l'eno per a tambago en la CCC de contrain un intermedian de relocée ***
or at on the constant and the constant a
were the control of t
era un consumanament a miserale francisco cilcial, del alla consuma